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§ 1 Fastställande av föredragningslista 
Preliminär föredragningslista över de ärenden som avses bli behandlande 
under sammanträdet har utsänts till ledamöter och ersättare.  

TILLGÄNGLIGHETSRÅDETS BESLUT 
Preliminär föredragningslista med följande tillägg fastställs som slutlig 
föredragningslista 
 

§ 2 Föregående protokoll 
Ordföranden går igenom föregående protokoll. 

TILLGÄNGLIGHETSRÅDETS BESLUT 
Föregående protokoll läggs till handlingarna. 

§ 3 Utvärdering av Tillgänglighetskonferens 2018 
 
Tillgänglighetsrådets ledamöter är i stort mycket nöjda med årets 
konferens. Tyvärr blev deltagarantalet lite dåligt. Av ca 45 anmälda kom 
ca 35 stycken. 
 
Vi kan konstatera att marknadsföringen inte riktigt fungerat som det var 
tänkt. Spridningen av informationen har inte fungerat i vissa kommuner 
och inte heller inom den egna organisationen har det fungerat bra. Det är 
något som vi får ta med oss inför nästa konferens. Kanske kan vi flagga 
för datumet i ett tidigare skede. 
 
Den utvärdering som lämnades till deltagarna har sammanställts och 
några av synpunkterna som inkommit är: 

• Utmärkt blandning av ämnen 
• Intressant dag 
• Bra föredragshållare 
• Roligt att höra vad som görs för att minska effekten av en 

funktionsnedsättning 
• Totalskidskolan var något nytt och väldigt intressant 
• Claes Hultling – inspirerande, intressant, rolig, hade kunnat lyssna 

på honom mycket mer 
 

• Skärmbilder inte så bra för oss som inte ser 
• Tråkigt att det var så lågt deltagarantal 
• Önskar mer kunskap kring hur vårdpersonal bemöter personer med 

funktionsnedsättning – utvecklingsstörning 
 

 
TILLGÄNGLIGHETSRÅDETS BESLUT 
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Tillgänghetsrådet tar del av utvärderingarna och tar till sig tankar och 
idéer inför nästa års konferens. 

§ 4 Laddstolpar och tillgänglighet 
Det har inkommit en förfrågan från Energimyndigheten om att en ledamot 
i tillgänglighetsrådet ska ingå som representant i ett 
laddinfrastrukturprojekt. Det är ett ”mjukt” projekt som syftar till att 
informera om elbilar och laddstolpar samt uppmuntra/verka för utbyggnad 
av laddinfrastruktur. Målgruppen är företag, offentlig verksamhet, 
bostadsrättsföreningar m.m. 
 
Vi bjöd in energikontoret för att berätta mer om projektet, men tyvärr 
krockade våra sammanträden. 
 
TILLGÄNGLIGHETSRÅDETS BESLUT 
Tillgänglighetsrådet utser Tommy Ericsson och Carina Moen till rådets 
representanter i projektet. 
 
Tillgänglighetsrådet bjuder in energikontoret för att berätta om projektet. 

§ 5 Handikappersättning och ny lagstiftning 
Georg Witthoff, SRF, ställde vid rådets senaste möte en fråga om hur 
handikappersättningen kommer att förändras. Barbro Norbeck, 
Försäkringskassan, har delgett rådet ett svar på frågan som lyder: 
 
Vårdbidrag och handikappersättning, enligt förslag, ska ersättas med 
förmånerna merkostnadsersättning för barn och vuxna med 
funktionsnedsättning och omvårdnadsbidrag för barn med 
funktionsnedsättning. Lagen föreslås träda i kraft den 1 november 2018. 
Den 20 mars 2018 förväntas regeringen fatta beslut om en proposition 
och innan sommaren förväntas riksdagen fatta beslut. 
 
Om regeringen fattar beslut om propositionen den 20 mars kommer 
Försäkringskassan att under våren kunna informera mer om vad den 
föreslagna lagstiftningen kommer att innebära. 

 
TILLGÄNGLIGHETSRÅDETS BESLUT 
Tillgänglighetsrådet har tagit del av informationen. 
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§ 6 Besöka fullmäktige  
Region Jämtland Härjedalens Pensionärsråd har skickat in en förfrågan till 
fullmäktiges presidium om att få informera regionfullmäktige om 
pensionärsrådets uppgifter och verksamhet. 
 
Fullmäktiges presidium fattade beslut den 30 januari 2018 om att bjuda in 
pensionärsrådet och tillgänglighetsrådet till fullmäktiges sammanträde i 
juni.  
 

TILLGÄNGLIGHETSRÅDETS BESLUT 
Tillgänglighetsrådets presidium får i uppgift att presentera rådets arbete 
på regionfullmäktige i juni. 
 

§ 7 Informationer 
 

• Tillgänglighets- och kulturfestival i Strömsunds kommun. 
Sekreteraren informerar om en inbjudan som kommit från 
Tillgänglighetsrådet i Strömsunds kommun om att delta på deras 
Tillgänglighets- och kulturfestival. Informationen skickas ut till 
respektive organisation via ledamöterna i rådet. 
 

• Skyltpolicy 
I en pågående översyn av samtliga policyer har konstaterats att ett 
antal policyer borde kunna tas bort. En av de policyerna är 
skyltpolicyn för invändig skyltning som fastställdes av Jämtlands 
läns landstingsfullmäktige 2007-06-27 § 113. Nuvarande policy 
syftar till att det ska finnas en enhetlig utformning av skyltar så att 
besökare och personal lätt kan hitta i regionens lokaler. Samt att 
bra skyltar ökar tryggheten och förbättrar tillgängligheten. Sedan 
policyn fastställts har en ny grafisk profil fastställts av 
regionfullmäktige den 12 april 2016, § 56. I den återfinns riktlinjer 
för skyltning. Region Jämtland Härjedalen har också tagit fram en 
strategi för hur invändig skyltning i regionen ska se ut. Utifrån detta 
har regionfullmäktige beslutat att ta bort skyltpolicyn och ersätta 
den med en regel. 

§ 8 Övriga frågor 
Inger Persson ställer frågan om vilka kriterier man ska uppfylla för att få 
en remiss till fotvården från reumatologen? Det går att få remiss från 
hälsocentral och ortopeden. 
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Vem ansvarar för att skriva remiss när man som reumatiker inte klarar av 
att sköta fötterna själv? 
 
Frågan besvaras på tillgänglighetsrådets nästa sammanträde. 
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